
 zمصاحبه وخبر

 مجتبی جباری

تأکید به نقل و انتقالات

مجتبــی جبــاری اهمیت نقل و انتقالات را بــه خوبی می داند. او که خودش 
ســال ها بازیکــن اســتقلال بــود بــه تصمیم گیران کنونی باشــگاه اســتقلال 
تذکــر داده کــه از فرصت کنونی نهایــت بهره را برای تقویت تیم ببرند، چون 
قهرمانــی یــک باشــگاه از همین نقل و انتقالات شــکل می گیــرد و تیمی که 
بازیکن شــاخص نداشــته باشــد، شانســی هم برای موفقیت در لیگ برتر 

نخواهد داشــت.

 مهدی قایدی

توافق نهایی با تیم فرهاد

مهــدی قایــدی فصــل بعــد در تیم الاتحــاد کلباء فوتبــال بــازی خواهد کرد. 
سران باشگاه شباب الاهلی امارات با سران باشگاه الاتحاد کلباء به توافق 
نهایــی رســیدند تــا این بازیکن برای یک فصل در تیــم الاتحاد بازی کند. به 
ایــن ترتیــب مهــدی قایدی فصل آینــده بازیکن فرهاد مجیــدی خواهد بود 
و در لیــگ امــارات برای ســرمربی ایرانی باشــگاه الاتحاد بــازی خواهد کرد. 

قایــدی از این انتقال راضی اســت.

 حجت کریمی

حمله به قربانزاده

آخرین حربه حجت کریمی بعد از استعفای خود از استقلال حمله از طریق 
صفحه شخصی اش به حسین قربانزاده، رئیس سازمانی خصوصی سازی 
بــود. گرچــه هــواداران اســتقلال بشــدت از قربانزاده هم دلخورنــد اما خود 
کریمــی نقشــی انکارناپذیــر در بــه وجــود آمــدن بحران هــای ریــز و درشــت 
بــرای اســتقلال داشــت و هرگــز نتوانســت مدیــر مطلوبــی بــرای هــواداران 

این باشــگاه باشد.

 علی سامره: چرا در 
پرسپولیس این 

اتفاقات نمی افتد؟

تیـم  پرسـت  سر  ، مره سـا علـی 
استقلال که به  تازگی به این سمت 
منصـوب شـده دربـاره تحـولات 
مدیریتـی در ایـن باشـگاه می گویـد: 
»مگـر می شـود در یـک سـال مـدام 
و هـر موقـع دل تـان خواسـت 
مدیرعامـل عـوض کنیـد؟ بـا توجـه 
بـه اینکـه تیـم در یـک پروسـه ۱۰ 
ماهه شکل می گیرد و بازی ها تمام 
می شـود حتـی یـک بـار مدیرعامـل 
عـوض شـود از تمرکـز و اهـداف 
دور می شـوند. کسـی بجـز تیـم و 
مردمـی کـه شـبانه روز تیـم را دنبـال 
می کننـد، ضرر نمی کند. مسـئولین 
ایـن همـه مشـاور دارنـد و افـراد 
زیـادی هـم صحبـت می کننـد. بـه 
اجمـاع برسـند، مدیـر درسـت و 
حسـابی بگذارنـد و حمایتش کنند. 
مردم چه گناهی کردند که هر ۲ماه 
درگیـر مشـکلات مدیریتی باشـند؟ 
یـک گـروه ایـن را دوسـت دارنـد و 
یـک گـروه فـرد دیگـری، شـما به این 
مـردم متعهـد هسـتید و وظیفه تـان 
اسـت. چـون تیـم دسـت تان اسـت 
بایـد یـک  فـرد اصلـح را بگذاریـد و 
حمایتش کنید. اگر قرار است الان 
یـک نفـر را بگذاریـد و ۲مـاه دیگـر 
عوض کنید، همین الان نگذارید.« 
سـامره گفـت: »چـرا برای تیم رقیب 
مـا هـر سـال ایـن اتفـاق نمی افتـد؟ 
چرا آن طرف قضیه هر دو سه سال 
یکبـار دسـت بـه تغییـرات می زننـد 
یـا در زمانـی انجـام می دهنـد کـه 
اهمیـت نـدارد؟ الان بهتریـن تایـم 
تیم بستن است. طلایی ترین زمان 
هفته هایـی اسـت کـه تیـم بایـد بـه 
بهتریـن شـکل ممکـن بسـته شـود 

امـا تیـم صاحـب نـدارد.«

توافق با خالد آبادی
در حالـی کـه باشـگاه رقیـب یکـی 
بعـد از دیگـری سـتاره ها را جـذب 
کـرده و حتـی مسـعود ریگـی کـه 
در لیسـت اولیـه جـواد نکونـام قـرار 
داشـت بـه تیـم رقیـب پیوسـت از 
باشـگاه اسـتقلال خبرمی رسـد کـه 
بـا دروازه بانـی بـه نـام خالدآبـادی 
کـه در تیـم هـوادار بـازی می کنـد، 
لبتـه  توافق هایـی شـده اسـت. ا
خالد آبـادی تحـت قـرارداد بـا تیـم 
هـوادار اسـت و باشـگاه اسـتقلال 
بایـد 6 میلیـارد تومـان بـه حسـاب 
باشگاه هوادار واریز کند تا رضایت 
این دروازه بان برای اسـتقلال صادر 
شـود. آیا باشـگاه اسـتقلال از عهده 
ایـن انتقـال کوچـک نیـز برخواهـد 

آمـد؟

قرارهواداران 
استقلال برای 

اعتراض دوباره
بسـیاری از هـواداران اسـتقلال کـه 
در روزهـای اخیـر بارهـا مقابـل درب 
باشـگاه اسـتقلال حاضـر شـدند و 
نسـبت بـه اتفاقاتـی کـه پیرامـون 
ایـن باشـگاه رخ داده ابـراز نگرانـی 
کرده انـد، قصـد دارنـد اعتـراض 
خـود را گسـترش داده و ایـن بـار 
مقابـل وزارت ورزش حاضـر شـوند 
و نسـبت بـه اتفاقـات اخیـر اعتراض 
کنند. روز گذشته در فضای مجازی 
پیرامون اینکه هواداران در سـاعت 
مشخصی مقابل وزارتخانه حاضر و 
مراتـب اعتـراض خـود را اعـلام کنند 
مطالـب متعـددی بـه چشـم خـورد. 
بدون شک اگر وزارت ورزش نسبت 
به وقایع اسـتقلال بی تفاوت باشـد، 
ایـن اعتراض هـا بیشـتر خواهد شـد 
و بایـد هرچـه سـریع تر نسـبت بـه 
جمـع و جـور کـردن حواشـی و جذب 

بازیکنـان جدیـد اقداماتـی شـود.

 استقلال برای حفظ 
دو ستاره بوشهری 

خود نیز با یک چالش 
غم انگیز مالی دیگر 

مواجه شده است. 
از آنجا که استقلال با 
سانتاکلارا به توافق 

رسیده بود، تصور 
می رفت حفظ محبی 

برای آبی پوشان 
راحت  تر از قایدی باشد 

اما بی توجهی به 
مفاد توافقنامه این 
بازیکن با سانتاکلارا 
و عدم پرداخت ۶۰۰ 

هزار دلار توافق شده 
از سوی حجت کریمی 

بند توافقنامه را 
بی اعتبار کرده و حالا 
چنانچه استقلالی ها 
قصد حفظ محبی را 

داشته باشند بایستی 
مبلغ بیشتری را 

پرداخت کنند،  که با 
وضعیت موجود کمی 

دور از ذهن به نظر 
می رسد

از کمپ آبی
استقلال 4
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میرشـــاد ماجـــدی، گزینـــه مدیرعاملـــی 
باشـــگاه اســـتقلال دربـــاره اینکـــه 
آیـــا حضـــور در اســـتقلال را خواهـــد 
ــم  ــور می توانـ ــت: »چطـ ــت، گفـ پذیرفـ
بـــدون بودجـــه کار کنـــم؟ باشـــگاه 
اســـتقلال یـــک باشـــگاه مردمـــی و 
بـــزرگ اســـت. چـــرا هـــر ســـال درســـت 
در زمـــان نقـــل و انتقـــالات بودجـــه ای 
در باشـــگاه نیســـت؟ ایـــن باشـــگاه نیـــاز 
ـــد  ـــری کـــه نتوان ـــه بودجـــه دارد و مدی ب
ایـــن بودجـــه را تأمیـــن کنـــد اصـــلاً نبایـــد 
پایـــش را بـــه باشـــگاه بگـــذارد. اگـــر 
کســـی مثـــل مـــن هـــم قـــرار باشـــد بـــه 
باشـــگاه اســـتقلال بیایـــد بایـــد پول جور 

کنـــد تـــا در نقـــل  و انتقـــالات فعالیـــت 
مطلوبـــی داشـــته باشـــد امـــا مـــن قـــادر 
بـــه تأمیـــن چنیـــن بودجـــه ای نیســـتم و 
ترجیـــح می دهـــم بـــه احتـــرام هـــواداران 
باشـــگاه اســـتقلال بیرون گود بنشـــینم 
و عرصـــه را بـــرای کســـی بـــاز بگـــذارم 
کـــه بتوانـــد نیـــاز ایـــن هـــواداران را 
تأمیـــن کنـــد. باشـــگاه اســـتقلال درگیـــر 
مشـــکلات مالـــی اســـت و اینطـــور 
نمی شـــود باشـــگاه را اداره کـــرد و کار 
را ســـاده گرفـــت.« ماجـــدی در ادامـــه 
حرف هایـــش گفـــت: »چشـــم مـــردم 
بـــه موفقیـــت ایـــن تیـــم اســـت. بعـــد از 
اتفاقاتـــی کـــه در هفته هـــای اخیـــر رخ 

ـــه آینـــده ایـــن باشـــگاه  داده بســـیاری ب
بیمنـــاک شـــده اند. اعتقـــاد دارم کـــه 
بایـــد اعتمـــاد هـــواداران را جلـــب کـــرد. 
هـــواداران بشـــدت نگـــران ایـــن باشـــگاه 
هســـتند و بایـــد کاری انجـــام داد. 
ایـــن کار از عهـــده مـــن خـــارج اســـت 
ــار  ــرای مـــن افتخـ ــه بـ ــود اینکـ ــا وجـ و بـ
اســـت کـــه در باشـــگاه خـــودم فعالیـــت 
کنـــم امـــا در حـــال حاضـــر کمکـــی از 
دســـت مـــن ســـاخته نیســـت و بایـــد 
بیـــرون بنشـــینم تـــا افـــرادی در باشـــگاه 
مســـئولیت بگیرنـــد کـــه قـــادر بـــه تأمین 
ــه  ــدی در ادامـ ــند.« ماجـ ــه باشـ بودجـ
صحبت هایـــش دربـــاره اینکـــه چـــرا 

باشـــگاه اســـتقلال بـــه ایـــن روز افتـــاده 
ــال های  ــه در سـ ــه از آنچـ گفـــت: »همـ
اخیـــر در باشـــگاه اســـتقلال رخ داده 
اطـــلاع دارنـــد. بدهی هـــای زیـــادی بـــه 
بـــار آمـــده کـــه نتیجـــه محاســـبات غلـــط 
اســـت. نبایـــد بیـــش از دخـــل خـــرج 
می شـــد. شـــما الان نـــگاه کنیـــد ببینیـــد 
ـــکار  ـــم طلب هـــر طـــرف ســـر می چرخانی
می بینیـــم. ایـــن وضعیـــت فراینـــد 
نداشـــتن محاســـبه صحیـــح اســـت. 
باشـــگاه اســـتقلال نیـــاز بـــه افـــرادی 
دارد کـــه در بحـــث مالـــی حـــاذق و 
باتجربـــه باشـــند.« ماجـــدی در پایـــان 
صحبت هایـــش بـــا ایـــران ورزشـــی 

بـــه ماجـــرای گرفتـــن پـــاداش ســـکه 
و خـــودرو از ســـوی اعضـــای هیـــأت 
رئیســـه اشـــاره کـــرد: »لازم می دانـــم 
ایـــن نکتـــه را متذکـــر شـــوم کـــه نـــه 
ـــأت  ـــه هیچ یـــک از اعضـــای هی مـــن و ن
رئیســـه فدراســـیون فوتبـــال خـــودرو یـــا 
ســـکه بابـــت موفقیت هایـــی کـــه بـــرای 
تیـــم ملـــی بـــه دســـت آمـــده، پـــاداش 
نگرفتیـــم. همـــه ایـــن خبرهایـــی کـــه 
ــه  ــکه بـ ــا سـ ــودرو یـ ــدای خـ ــاره اهـ دربـ
اعضـــای هیـــأت رئیســـه منتشـــر شـــده 
کـــذب اســـت و مـــن هیـــچ  یـــک از ایـــن 
خبرهـــا را تأییـــد نمی کنـــم. چنیـــن 

اخبـــاری صحـــت نـــدارد.«

 اعضای هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال نه خودرو گرفتند نه سکه

ماجدی: به احترام هواداران مدیرعاملی استقلال را نمی پذیرم

شرایط نابسامان مالی استقلال می تواند 
هماننـد یـک بمـب قـوی سـاختار ایـن 
باشـگاه را در آینـده ای نه چنـدان دور 
متزلـزل کنـد تـا حـدی کـه ایـن باشـگاه در 

یـک قدمـی انحـلال قـرار گیـرد.
 اشاره مستقیم عضو جدید هیأت مدیره 
باشـگاه اسـتقلال بـه بدهـی سـنگین 
باشـگاه بـه بازیکنانـی کـه فصـل قبـل بـا 
اسـتقلال قـرارداد داشـتند تنهـا بخـش 
لـی در باشـگاه  کوچکـی از فاجعـه ما
اسـتقلال اسـت کـه بـه گفتـه علیرضـا 
خانی این مبلغ حدود ۲۰۰ میلیارد تومان 
است،  که مشخص نیست در رقم اعلام 
شده از سوی عضو هیأت مدیره استقلال 
بدهـی ارزی اسـتقلال بـه سـه بازیکـن این 
باشگاه نیز لحاظ شده یا بدهی بازیکنان 
خارجی و مربی فصل گذشته استقلال در 

ایـن رقـم محاسـبه نشـده اسـت.
 بـر اسـاس گزارش هـای رسـمی سـیلوا،  
آمانـوف و ریـکاردو سـاپینتو مبالـغ نسـبتاً 

زیادی از باشگاه استقلال طلبکار هستند 
کـه گفتـه می شـود رقـم ایـن بدهی هـا از 
مـرز یـک میلیـون دلار عبـور می کنـد کـه 
اسـتقلال بـرای بازپرداخـت ایـن بدهی هـا 
بـا مشـکلات زیـادی رو بـه رو خواهـد بـود.

امـا همـه چیـز بـه ایـن جـا ختـم نمی شـود،  
اسـتقلال پیـش از شـروع فصـل بـرای 
پرداخـت بدهـی بـه اسـتراماچونی مبلغـی 
حـدود ۱۲۰ میلیـارد تومـان از یکـی از 
بانک هـای کشـور وام دریافـت کـرد کـه 
ایـن مبلـغ هنـوز پرداخـت نشـده اسـت. 
بـه همیـن لحـاظ این مبلـغ نیز به مجموع 
نباشـت شـده اسـتقلال  بدهی هـای ا

افـزوده خواهـد شـد.
 دیگر دغدغه بزرگ مدیران این باشـگاه،  
مسـأله نبـود موجـودی کافـی بـرای حضـور 
موفق در بازار نقل و انتقالات است. چون 
در مقطـع کنونـی بـرای عقد قرارداد جدید 
بایسـتی مبالغـی به عنـوان پیش پرداخت 
بـه بازیکنـان تـازه وارد پرداخـت شـود کـه 
فعـلاً پولـی بـرای پرداخت وجود ندارد،  اما 
بدون شک تا پیش از شروع فصل جدید 
و ثبت رسـمی قراردادها در سـازمان لیگ 

به منظور صدور کارت بازی برای آنها باید 
ایـن مبالـغ بـه آنهـا پرداخـت شـود کـه ایـن 
موضوع نیز بار مالی نسبتاً سنگینی برای 

اسـتقلال در بر خواهد داشـت.
 اسـتقلال بـرای حفـظ دو سـتاره بوشـهری 
خـود نیـز بـا یـک چالـش غـم انگیـز مالـی 
دیگـر مواجـه شـده اسـت. از آنجـا کـه 
اسـتقلال بـا سـانتاکلارا بـه توافـق رسـیده 
بـود، تصـور می رفـت حفـظ محبـی بـرای 
آبـی پوشـان راحت  تـر از قایـدی باشـد 
امـا بی توجهـی بـه مفـاد توافقنامـه ایـن 
بازیکـن بـا سـانتاکلارا و عـدم پرداخـت 
6۰۰ هزار دلار توافق شده از سوی حجت 
کریمـی بنـد توافقنامـه را بی اعتبـار کـرده 
و حـالا چنانچـه اسـتقلالی ها قصـد حفـظ 
محبـی را داشـته باشـند بایسـتی مبلـغ 
بیشتری را پرداخت کنند،  که با وضعیت 
موجود کمی دور از ذهن به نظر می رسد.  
در خصـوص قایـدی نیـز داسـتان بـه 
همیـن شـکل اسـت بـه گونـه ای کـه گفتـه 
می شـود اسـتقلال برای حفظ این بازیکن 
بایسـتی رقمـی حـدود ۵۰ میلیـارد تومـان 
را بـه عنـوان رضایتنامـه به باشـگاه شـباب 

الاهلـی پرداخـت کنـد فـارغ از اینکـه خـود 
قایـدی نیـز حـدود 6۰ درصـد از فصـل قبل 
طلبکار است و مطمئناً برای فصل جدید 
نیـز حاضـر بـه دریافـت رقمـی نظیـر فصـل 

گذشـته نخواهـد بـود.
نکتـه تعمـق برانگیـز اینجاسـت کـه دو 
بازیکنـی کـه بـه تازگـی بـه اسـتقلال ملحق 
شـدند، بـدون دریافـت پیش پرداخـت بـه 
واسـطه رابطـه مطلـوب بـا جـواد نکونـام 
حاضر به امضای قرارداد شـدند اما قطعاً 
بـا توجـه بـه وضعیـت مالی اسـتقلال بعید 
اسـت آنهـا در ادامـه کار حاضـر بـه ثبـت 
قـرارداد در هیـأت فوتبـال بـدون دریافـت 

پـول شـوند.
امـا بحـران مالـی زمانـی آشـکارتر می شـود 
کـه اسـتقلال بـرای برگـزاری اردوی 
آماده سـازی پیـش فصـل قصـد عزیمـت 
بـه ترکیـه را داشـته باشـد،  چـون ایـن 
مسـأله در برنامـه جـواد نکونـام لحـاظ 
شـده و آبی پوشـان بـرای آمادگـی بیشـتر 
و انجـام بـازی دوسـتانه بایسـتی بـه ترکیـه 
سـفر کننـد.  طبیعتـاً ایـن موضـوع هزینـه 
سـنگین دیگـری بـرای مدیـران اسـتقلال 

در بـر خواهـد داشـت بویـژه اینکه در حال 
حاضر نرخ دلار و یورو نیز در حال افزایش 
اسـت و هزینه هـای ترانسـفر و اقامـت 
اسـتقلال در اردوی پیـش فصـل می توانـد 
سـنگین تر از حد تصور مدیران اسـتقلال 

تمـام شـود.
 شـاید همیـن بحران هـای عظیـم مالـی 
و دیگـر حواشـی ایجـاد شـده سـبب 
کناره گیری حجت کریمی از سرپرستی 
باشـگاه اسـتقلال شـد تـا شـاید مدیـر 
دیگـری بـه ایـن سـمت منصـوب شـود 
و اسـتقلال قـدری نفـس بکشـد امـا 
بـا یـک محاسـبه سرانگشـتی دربـاره 
بدهی ها به داخلی ها و خارجی ها،  حق 
رضایتنامـه برخـی بازیکنـان و همچنین 
بودجه ای که برای فصل آتی لازم است،  
اسـتقلال همیـن حـالا نیـاز بـه هـزار 
میلیـارد سـرمایه دارد تـا بـا آسـایش گام 
بـه فصـل آتـی بگـذارد امـا چنیـن مبلغـی 
در حسـاب باشـگاه اسـتقلال نیسـت و 
آخریـن خبـری کـه از موجـودی حسـاب 
اسـتقلال بیـرون آمـد،  همـان عـدد ۱۵ 

میلیـون تومـان بـود!

 پشت پرده فرار گزینه های مدیرعاملی

استقلال منهای هزار میلیارد!

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار


